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Perspektive
Vsaka občina teži k razvoju, mnenja o tem, kako ta razvoj doseči, pa se precej 
razlikujejo. Nedvomno so gibalo razvoja investicije. Občina seveda lahko nep-
osredno vpliva na investicije na tistih področjih, ki spadajo v njeno pristojnost, 
na vse ostale pa zgolj posredno, preko sprejemanja različnih prostorskih pod-
lag in usmeritev. 
Če se ozremo na razvoj občine Postojna v zadnjih letih, lahko opazimo, da gre-
do neposredne investicijske aktivnosti v občini predvsem v smeri urejanja javne 
družbene in komunalne  infrastrukture. Šole, vrtec, knjižnica, muzej, športna 
infrastruktura, urejene ceste, zelenice.., kar je za turistično mesto razumljivo. 
Kljub številnim gradbenim posegom, ki onemogočajo lepšo ureditev mesta, je 
občina prejela letos celo priznanje za najlepše hortikulturno urejeno mesto v 
regiji. 
Pri posrednih investicijskih spodbudah pa je Občina Postojna nedvomno med 
najbolj aktivnimi v bližnji in širši okolici. Iz velikega števila prostorskih aktov, 
ki so bili sprejeti v zadnjem času, lahko zaključimo, da si občina prizadeva 
pospešiti razvoj mesta in občine, saj je dan velik poudarek investicijam, ki bodo 
pripomogle k preprečevanju »bega možganov«, žal pa je to še vedno močno 
odvisno od interesov zasebnega sektorja.
Ob vsem navedenem me čudi, da nekateri nasprotujejo nekaterim zasebnim in-
vesticijam, ki so na območju občine v teku. Morali bi namreč spodbujati vsako 
investicijo, ki bo na tak ali drugačen način pripomogla k novim delovnim mes-
tom in lepšemu zunanjemu izgledu mesta in občine. Sedanje vodstvo občine 
je zelo jasno pokazalo, katero usmeritev podpira. Bistveno se je povečal ko-
munalni prispevek za gradnjo večjih trgovskih centrov in zmanjšal za gradnjo 
turističnih kmetij, penzionov, tehnoloških in inovacijskih centrov, stanovanj za 
mlade družine..
Nazadnje, ne pa tudi najmanj pomembno, je potrebno poudariti, da bo za raz-
voj, ki bo prinašal potrebe po visoko usposobljenem kadru in bo preprečeval 
»beg možganov«, potrebno storiti več, kot le ustanavljati določene skupine, ki 
se ukvarjajo zgolj z načrtovanjem in iskanjem idej ter zapravljanjem »evrop-
skega« denarja. Potrebno bo ustanavljati skupine, ki bodo ideje, ki že obsta-
jajo, s svojim delom in prizadevnostjo realizirale ter s tem občino Postojna 
pomagale  narediti lepšo in naprednejšo.

Boštjan Udovič, odgovorni urednik
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Naša občina v besedi in sliki

Poslovni čas in uradne ure uprave Občine Postojna
Sprejemno informacijska pisarna Občine Postojna

deluje v okviru poslovnega časa in nudi strankam
možnost pridobivanja informacij o področjih dela občinske uprave.

Poslovni čas:
ponedeljek, torek, četrtek: 08:00 - 15:00

sreda: 08:00 - 17:00
petek: 08:00 - 13:00

Uradne ure župana Občine Postojna
Vsak občan, ki se želi osebno pogovoriti z županom, se lahko naroči pri tajnici 

župana osebno vsak dan ali po telefonu 05/7280-750. 
Uradne ure za neposredno poslovanje občinske uprave (referenti):

ponedeljek: 8.00 - 12.00, 13.00 – 15.00
sreda: 8.00 - 12.00 13.00 – 17.00

petek: 8.00 - 13.00
Stranke imajo prost dostop v poslovne prostore praviloma le v času uradnih 

ur, izven tega časa pa z uradnim vabilom upravnega organa.

Na naslovnici: 

Bodoči objekt 
Proteus 

na Novem trgu v 
Postojni

(več na strani 9)
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Nagovor župana

Spoštovane občanke in občani !

Za nami je poletje in meseci, ko si vsi privoščimo neko-
liko bolj umirjen ritem, ko se prepustimo soncu in ko si 
skušamo nabrati moči za čas, ki prihaja. Dolgi dnevi 
omogočajo številne aktivnosti, topli poletni meseci pa 
ponujajo idealno priložnost za prijetno druženje, ali pa 
preprosto za oddih od vročega dneva. 

Že vrsto let mesec avgust poleg tega ponuja tudi bogat 
kulturni program, ki s festivalom Zmaj ‘ma mlade 
združuje številne generacije naše občine, pa tudi vse 
tiste, ki jih njegov sloves pripelje v Postojno. Ni veliko 
mest v Sloveniji, ki se lahko pohvalijo s svojim festi-
valom, pa vendar je naše eno od njih. Tradicija festivala 
avgustu daje prepoznaven pečat, bogato dogajanje pa 
ponuja nekaj za prav vsakogar. Letos je festival spre-
menil svojo lokacijo, saj je urejanje osrednjega mest-
nega trga v polnem teku. 

Postojna nedvomno spreminja svojo podobo, prav v tem 
letu pa je to še posebej očitno. Dobivamo nove stavbe, 
s prometno infrastrukturo pa želimo zagotoviti vsem 
udeležencem v prometu kar največjo varnost. Naj nas 
zato ne zmotijo dela na cesti in občasni zastoji, ki so 
posledica tega. Vse to je pot, ki jo je potrebno narediti 
zato, da bo naše mesto lepše, varnejše in prijetnejše.  
Spomnimo se. Še nedolgo tega smo gledali propadajoče 
stavbe v središču mesta (Lovec, Hotel Kras, Krajner-
jeva štala, ...). Posegi, ki jih izvajamo, so tako obsežni, 
da jih je nemogoče uresničiti brez motenj za okolico. 
Prihodnje leto ob tem času pa bo Postojna popolnoma 
drugačna. Poleg urejenih stavb, hortikulture, urejenega 
prometa, ki ga bodo z novo ureditvijo polepšala nova 
krožišča, bomo v Postojni priča tudi številnim novim 
vsebinam. Prepričan sem, da se splača potrpeti in z ra-
zumevanjem sprejeti sedanje nevšečnosti v prometu.

Na koncu bi rad poudaril še, da se bližajo tudi 
državnozborske volitve. Prav je, da se jih občani 
udeležimo in na njih izrazimo podporo tistim, ki so spo-
sobni delovati v dobrobit občine in ki bodo na ta način 
pripomogli k njenemu še hitrejšemu razvoju.
  
 Jernej Verbič, župan

Župan, Jernej Verbič, s predsednikom Državnega 
zbora, Francetom Cukjatijem
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Aktualno

V torek, 2. septembra 2008, je v prostorih postojnskega vrtca potekala novinarska konferenca na kateri sta župan 
Jernej Verbič in podžupan Zvone Černač predstavila prostorsko umestitev in idejno zasnovo novega vrtca na 
območju nove stanovanjske soseske v Parku pod Javorniki in naselju Na Lokvi. Do leta 2010 bo tam zgrajen nov 
šestoddelčni vrtec, ki ga bo lahko obiskovalo od 110 do 130 otrok. Mlade družine, ki se bodo odločile za nastan-
itev v novih soseskah, bodo tako imele možnost, da njihovi otroci obiskujejo vrtec blizu doma. Obenem bodo v 
neposredni bližini zgradili še športno igrišče. Pri odkupu predvidenih zemljišč pa Občina Postojna zagotavlja, 
da bo z lastniki zemljišč skušala doseči sporazum, sam postopek odkupa pa bo potekal v skladu z zakonom.           
Zanimivo pa je, da so proti odloku za vrtec glasovali tisti, ki so se v javnosti najbolj glasno zavzemali zanj, 
torej vsi svetniki in bivša podžupanja iz vrst  SD-ja, svetnik Desusa in oba svetnika Mladinske liste. 

Novinarska konferenca 
LETA 2010 NOV VRTEC V POSTOJNI

Prostorska umestitev novega vrtca v stanovanjski soseski Park pod Javorniki
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Aktualno

Mojca Antončič, 
vzgojiteljica
Moje osebno mnenje 
je, da je obnova v redu, 
z njo sem zadovoljna. 
Vrtec je boljše narejen, 
tudi estetsko se kuriku-
lum sedaj lažje izvaja 
v vrtcu, ker se otrokom 
lažje približa estetske 
stvari.

Na novinarski konferenci so bila 
predstavljena tudi dokončana dela pri 
obnovi sedanjega vrtca v Postojni, ki 
se je pričela v začetku julija. Dela so 
bila zaključena do začetka septembra 
in s tem v celoti prenovljenih devet 
igralnic, zamenjani tlaki, popravljena 
okna, obnovljene sanitarije, urejeno 
prezračevanje kuhinje in razdelilne 
kuhinje na Gregorčičevem drevoredu, 
zamenjana vsa svetila ter obnovljeno 
pročelje celotne stavbe, v vseh 
igralnicah pa je tudi nova oprema. 
Obnovitvena dela so do sedaj stala nekaj 
manj kot 200.000 evrov, v bodoče pa 

bodo nadaljevali še s celovito prenovo 
preostalih igralnic, dograditvijo dveh 
novih oddelkov, uredili bodo zunanje 
površine, vkopali plinsko cisterno in 
uredili parkirišča za lažji dovoz otrok 
v vrtec.
Vrtec sedaj zagotavlja ustrezne pogoje 
za vrtčevsko varstvo, ki so bistveno 
boljši kot marsikje drugje po Sloveniji, 
tako da se otroci v zračnih in svetlih 

prostorih dobro počutijo. Tisti malčki, 
ki so prvič vkorakali v vrtčevsko 
varstvo so lahko dneve preživeli 
skupaj s svojimi starši, kar je obojim 
vsaj malce razbremenilo prve stresne 
dneve v vrtcu. Obenem so starši na 
prvi dan novega šolskega leta izrazili 
zadovoljstvo nad obnovitvenimi deli 
v vrtcu in njegovi lepši podobi, saj 
so na podlagi poročanja nekaterih 
medijev pričakovali drugačno stanje, 
nam je o njihovih vtisih povedala 
vzgojiteljica Nataša Boškovič. 

Lori Ferko

POLOVICA VRTCA V CELOTI PRENOVLJENA

Župan Jernej Verbič, podžupan Zvone 
Černač in ravnatelj vrtca Peter Plevnik na 
predstavitvi novega vrtca in predstavitvi 
obnove obstoječega

Pozitivno mnenje  so podali 
tudi drugi starši vendar se niso 
želeli izpostavljati, kar je v 
današnjem času nerazumljivo. 
Takšno reakcijo bi po poročanju 
nekaterih medijev kvečjemu 
pričakovali od tistih z drugačnim 
mnenjem.

Snežana Latinovič, mama
Glede na to, da nisem 
domačinka, doma sem namreč 
s Štajerske, in spoznavam vse 
tu okoli, se mi zaenkrat zdi 
krasno. Vse je lepo urejeno, 
malčke pa so včeraj tudi zelo 
lepo sprejeli.

Postojna zagotavlja prostor v vrtcu za vse otroke. Kljub temu, da se je vpis otrok v zadnjih 
letih zelo povečal, so prostor dobili vsi, ki so otroka želeli vpisati v postojnski vrtec. Pred 
dvemi leti je vrtec obiskovalo 366 otrok, lani 412, letos pa že 481, oziroma z oddelkom, ki 

bo odprt pozimi 500 otrok. Vsi bodo imeli ustrezne pogoje za vrtčevsko varstvo.

MNENJI O OBNOVI VRTCA
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V petek, 5. septembra, sta v objektu, namenjenem mladim družinam župan občine Postojna, gospod Jernej 
Verbič, in podžupan, gospod Zvone Černač, predstavila projekt celovite ureditve stanovanjske soseske Park pod 
Javorniki, kjer se je v preteklem letu začela gradnja 106 stanovanj, od tega jih je 53 namenjenih mladim družinam. 
Stanovanja bodo končana do konca letošnjega leta. V nadaljevanju projekta bo dokončno urejeno območje bivših 
garaž GG-ja, zgrajen manjši vrtec za 110 do 130 otrok in športna igrišča.   

Aktualno
NOVA STANOVANJA ZA MLADE DRUŽINE - 

PARK POD JAVORNIKI V POSTOJNI

Na tiskovni konferenci je bilo poudarjeno, da je navedeni projekt rezultat načrtnega dela postojnske občine, ki 
je pred tremi leti to zemljišče na javnem razpisu prodala pod pogojem, da se na njem zgradi vsaj 40 odstotkov 
stanovanj, ki bodo namenjena mladim družinam, in to po nižji ceni od tržne, ki ne sme presegati cene, ki jo za 
taka stanovanja določa republiški Stanovanjski sklad. Izvajalec je ta določila izpolnil v celoti, tako glede cene kot 
glede števila, saj je  50 odstotkov vseh stanovanj  namenjenih mladim družinam po nižji ceni. 

Predstavitve se je udeležil tudi direktor Stanovanjskega sklada Republike Slovenije, gospod Primož 
Pirc, ki je izrazil zadovoljstvo nad tem, da dela potekajo po predvidenem terminskem planu, saj bodo 
stanovanja dokončana do konca letošnjega leta. Zanimanje za stanovanja v Postojni je bilo največje, 
saj je bilo že po prvi objavi prodanih 48 od 53 stanovanj. Direktor SSRS ta rezultat pripisuje ugodni 
prodajni ceni, ki znaša  1.270 EUR/m2 (z vključenim DDV), in optimalni arhitekturni zasnovi stanovanj, 
pa tudi dejstvu, da ima objekt podzemno pokrito garažno hišo in omogočen dostop do vseh stanovanj 

z dvigalom. 
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Aktualno

Na osrednjem mestnem 
trgu vidno napreduje 
gradnja poslovno hotel-
skega objekta in z njim 
garažne hiše, ki jo izvaja 
podjetje Epic.

Titov trg nekoč... ...in obrisi nove parkirne hiše

Napredovanje gradnje si je ob prisotnosti inves-
titorja, župana in podžupana ogledala tudi Moj-
ca Centa Debeljak, vršilka dolžnosti direktorja 
Davčne uprave Republike Slovenije. V novem ob-
jektu bo namreč svoje prostore dobila tudi postojn-
ska davčna uprava, ki je morala do sedaj poslovati 
v najetih prostorih. Poslovno hotelski objekt bo zg-
rajen do junija prihodnje leto, davčna uprava pa se 
bo vanj preselila jeseni 2009.

Nova kotlarna na Volaričevi... ...in obnova pripadajočega toplovoda

MESTNI TRG: HOTEL, DAVČNA UPRAVA, BANKA ...

Zelo pomembna investicija je v teku tudi na Volaričevi ulici. Podjetje Ekoen ena tam gradi novo 
kotlarno in obnavlja celoten toplovod, ki bo več kot 400 priključenih stanovanj ogrevala s pomočjo 
lesne biomase. Na ta način se zasleduje ekološke in varčevalne cilje. To je ena večjih tovrstnih 
investicij na področju naše občine, zanimiva pa je tudi iz razloga, da so se zanjo odločili etažni 
lastniki tako velikega števila stanovanj. 

EKOLOŠKA NALOŽBA
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Urejanje prostora

NOVA POSTOJNSKA KROŽIŠČA

Krožišče pri avtobusni postaji
Načrtovano je, da se v to krožišče umesti LCD zaslon, ki bo omogočil informiranje voznikov in 
pešcev. Na zaslonu bodo prikazani ura in datum ter druge informacije za obiskovalce, predvsem 
turiste.

Krožišče pri vrtcu
Namen ureditve krožišča je, da voznika seznanimo s programom, ki se dogaja v bližini krožišča. 
Ureditev bo voznika opozorila na bližino vrtca, zato naj bi prilagodil tudi hitrost vožnje. V to 
krožišče naj bi se umestilo pravljičen ali podoben motiv, ki bo privlačen tudi za opazovanje z bolj 
oddaljenih točk.

Postojna z novo prometno ureditvijo dobiva tudi krožišča, ki ne omogočajo samo boljše 
pretočnosti prometa in večje prometne varnosti, pač pa prispevajo tudi k lepši urejenos-
ti mesta. Pripravljene so zasnove ureditve vseh novih štirih krožišč v variantah, ki bodo 
javnosti predstavljene na razstavi v Galeriji Na vogalu, ki bo odprta 24. septembra letos. Že 
sedaj pa bomo veseli vaših mnenj in predlogov, ki jih lahko pošljete na elektronski naslov 
občine ali našega uredništva.
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Urejanje prostora

Krožišče pri Mercatorju
Krožišče naj bi se oblikovalo tako, da bo predstavljalo jamski motiv, zlasti podvodni jamski svet 
z manjšo fontano.

Krožišče Tržaška - Reška
To krožišče naj bi bilo oblikovano kot vstopni motiv v mesto Postojna. V obeh predlogih je krožišče 
oblikovano kot motiv, ki vključuje naravne posebnosti Postojne in njene okolice, vključuje pa 
tudi prostor za postavitev napisov (npr. DOBRODOŠLI, POSTOJNA, ...).

Zasnova bodočega poslovnega objekta 
Proteus, ki bo tudi predstavljen na raz-
stavi 24. septembra v Galeriji Na vog-
alu. Posebnost tega objekta je, da bo v 
največji meri energetsko nevtralen, saj 
bo za ogrevanje in ohlajanje izkoriščal 
obnovljive vire energije. V kolikor bo 
dosežen dogovor z izdelovalcem sanitar-
nih sistemov, pa bo v njem tudi prvič vg-
rajen sistem večkratne uporabe sanitar-
ne vode, kar vse predstavlja prispevek k 
varovanju okolja.

Umestitev bodočega objekta PROTEUS v prostor
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Gradilo se je...

VEČ DENARJA ZA INVESTICIJE

V zadnjih letih  so spremembe v občini Postojna zelo vidne, tako na področju investicij, ki jih izvaja občina, 
kot tudi zasebni investitorji.  K povečanju sredstev, ki jih občina namenja investicijam znatno pripom-
orejo predvsem  nepovratna sredstva s strani državnega proračuna ter uspešne kandidature na evropska 
sredstva. Ta znašajo preko 4,2 MIO EUR. V spodnji tabeli je prikaz nekaterih investicij, za katera so bila 
pridobljena nepovratna sredstva.

Povečana sredstva državnega proračuna in povečan obseg sredstev iz evropskih skladov sta glavna ra-
zloga, da se Občini Postojna, kljub obsežnim investicijam, ni bilo potrebno dodatno zadolžiti.
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...gradilo se bo

Ureditev Reške ceste, 
Tržaške in Kosovelove 

ulice v Postojni

Ureditev ceste Hruševje-
Orehek-Prestranek 
z odsekom Koče-

Prestranek

Urejanje mestnega jedra 
v Postojni – ureditev 
Trga Padlih borcev

Prenova prostorov 
za potrebe Knjižnice 
Bena Zupančiča in 

Notranjskega muzeja

Urejena je tudi javna razsvetljava

Trenutno se ureja cesta z vso komunalno 
opremo skozi Koče

Cesta med Prestrankom in Orehkom je bila 
zaključena že pred meseci

V letu 2009 bomo pričeli s celovito prenovo 
Trga Padlih borcev

Dela na urejanju prostorov za potrebe 
knjižnice so v polnem teku

Prenovljeni Notranjski muzej bo svoja vrata 
odprl do junija 2009

Novo podobo bo dobil tudi park za sodiščem, 
kjer bo urejena tržnica

Dela na Kosovelovi vključno s krožiščem pri 
Mercatorju so zaključena, s krožiščem pri 
črpalki in s hortikulturno ureditvijo obeh 
krožišč se bodo nadaljevala spomladi
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Ureditev krožišč pri 
vrtcu in avtobusni postaji 
v Postojni

Zaključujejo se dela na krožišču pri Vrtcu Sredi septembra se bo začelo z urejanjem 
krožišča pri avtobusni postaji in nadaljevalo 
z ureditvijo manjšega parkirišča med leka-
rno in Prečno 

V petek, 29. avgusta, sta v Jamskem dvor-
cu minister za okolje in prostor Janez 
Podobnik in direktor podjetja Turizem 
Kras, Matjaž Berčon, podpisala novo 
koncesijsko pogodbo glede upravljanja 
Postojnske jame in Predjamskega jam-
skega sistema za naslednjih 20 let. Ure-
dba, ki je podlaga za podpis pogodbe, je 
bila spremenjena v letu 2007, omogoča 
pa več sredstev za investicije v občinah 
Postojna in Pivka. Župan Jernej Verbič 
je glede tega povedal: “Poslanec Zvone 
Černač je prepričal pristojne, da je ure-
dba, ki sta jo zagovarjala pivški župan 
Smrdelj in poslanec Bajc in ki naj bi bila 
sprejeta decembra 2006 slaba in jo je 
potrebno dodelati. Takrat so mu nekateri 
očitali, da ne dela v interesu občine Piv-
ka. Kasneje se je izkazalo, da je ravnal 
prav. Uredba, ki je bila sprejeta čez pol 
leta, prinaša obema občinama bistveno 
več kot prvotna.”

Gradilo se je...

Ob podpisu koncesijske pogodbe si je minister za okolje 
ogledal tudi dela na Vilharjevi ulici, ki so delno financira-
na iz sredstev koncesije

VEČ SREDSTEV OD KONCESIJE
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Občina je v Velikem otoku od države brezplačno 
prejela bivše vojašnice. Urejena je poslovno obrtna 
cona v kateri je svoj prostor pridobilo preko 25 
podjetnikov, s čimer se prav gotovo pospešuje razvoj 
predvsem drobnega gospodarstva. V tem območju 
je urejen tudi objekt za potrebe podjetniškega  
inkubatorja, pet  prostorov po ugodni najemnini 
je tako že oddanih. Načrti za prihodnje pa gredo 
v smer ustanovitve podjetniškega centra, ki bo 
pomagal realizirati vse začete projekte po vzoru 
celjskega Tehnopolisa.Podjetniški inkubator Veliki Otok

V letu 2006 je bil v državno Resolucijo o nacionalnih razvojnih projektih za obobje 2007-2023 
uvrščen tudi projekt Gospodarsko središče Perspektiva na Notranjskem kot eno izmed devetih 
gospodarskih središč v Sloveniji, in sicer kot rezultat prizadevanj župana Jerneja Verbiča in 
postojnskega poslanca Zvoneta Černača. Perspektiva ni pomembna samo za Postojno, pač pa 
za celotno regijo. Žal se projekt ne odvija tako, kot sta omenjena načrtovala.

Župan Občine Pivka Robert Smrdelj je v zvezi s Perspektivo nedavno dejal: “Zaradi nekaterih 
enostranskih interesov pa je tudi projekt gospodarskega središča Perspektiva na Notranjskem 
nekako obtičal”. 
G. Robert Smrdelj je predsednik strateškega sveta za realizacijo projekta Perspektiva.

Povezovalna cesta Kazarje - Liv

Na območju Industrijske cone Liv občina v 
sodelovanju z zasebnimi investitorji ureja novo 
povezovalno cesto z vso potrebno infrastrukturo, 
ki bo razbremenila Reško cesto. Povezovalna 
cesta je pomembna tudi zaradi bodočih investicij 
podjetja Kolektor Liv, ki gredo v smeri postavitve 
inovacijskega centra za nove tehnolgije.

Gospodarsko središče perspektiva

Posamezni podprojekti Perspektive na postojnskem se kljub temu izvajajo.
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Delo krajevnih skupnosti
Vprašali smo...

Občina Postojna šteje trinajst krajevnih skupnosti (v 
nadaljevanju KS), ki z vloženim trudom pripomorejo k 
večjemu razvoju občine. Tokrat smo izbrali g. Rudolfa 
Blažka, predsednika KS Razdrto (na fotografiji levo) 
in g. Staneta Vidmarja, predsednika KS Studeno (na 
fotografiji desno), da bi prek njunih besed v grobem 
spoznali njuna pogleda na delo, življenje, dosežke in 
cilje v omenjenih KS.

Kakšno je vaše mnenje o razvoju občine 
Postojna v zadnjem času?
Rudolf Blažek: Z volitvami županov in 
članov občinskih svetov smo pred šestimi 
leti v občini Postojna dobili novo vodstvo z 
gospodom Verbičem na čelu. Kot po vsak-
ih volitvah smo bili občani razdeljeni na 
optimiste in pesimiste, skupna pa sta nam 
bila želja ter upanje, da se bodo stvari v 
Postojnski občini končno obrnile na bolje. 
Novo vodstvo občine Postojna je najprej 
začelo urejati prostorske plane in načrte 
ter tako postavilo temelje za nadaljnji 
razvoj občine. S sprejetjem prostorskih 
planov je bila v nadaljevanju sprejeta tudi 
nova strategija razvoja na vseh delovnih 
področjih občine. Že kmalu po sprejetju 
omenjenih planov ter strategij so se že 
začeli kazati prvi rezultati. K velikemu us-
pehu občine Postojna je pripomoglo tudi 
spoznanje političnih strank, katerih člani 
sestavljajo občinski svet, da je le v skup-
nem iskanju dobrih rešitev možen hiter 
razvoj občine. Prepričan sem, da se je v 
zadnjih letih na celotnem območju občine 
Postojna zgodilo toliko pozitivnih stvari, 
ki se intenzivno nadaljujejo tudi v sedan-
jem času, da je velik del prej pesimističnih 
občanov sedaj postal optimističen. Sedanje 
vodstvo občine Postojna, vključno z našimi 
poslanci v Državnem zboru, je sposobno 
pridobiti tako evropska kot državna sred-
stva za investicije. Tudi občinski proračun, 
kot nekakšna osnova vsemu dogajanju 
v občini, je dokaj stabilen. Moja osebna 

želja je, da bi tako zastavljeno delo z vso 
intenziteto potekalo še dolgo v prihodnost. 
Zaradi vsega zgoraj navedenega vodstvu 
občine izrekam iskrene čestitke.
Stane Vidmar: Prepričan sem, da je takšen 
razvoj občine, ki smo mu priča v zadnjih 
letih, dobra popotnica za boljši jutri. Pred-
vsem bojo te investicije pripomogle k raz-
voju Postojne, s tem pa tudi dodatnih de-
lovnih mest. Želim pa, da bi takšen razvoj 
segel tudi na krajevne skupnosti, čeprav 
moram priznati, da se tudi na tem področju 
veliko spreminja na bolje. 

Katere so bile glavne aktivnosti in inves-
ticije v vaši KS v zadnjem letu?
Rudolf Blažek: KS Razdrto že od vsega 
svojega začetka, ki sega več kot 40 let 
nazaj, deluje zelo aktivno. V letu 2008 je 
glavna investicija izgradnja dveh vodnih 
rezervoarjev s skupno kapaciteto 300 m3. 
Dela so že v zaključni fazi. Večinski inves-
titor je občina Postojna, vendar pri projek-
tu sodeluje tudi KS Razdrto, ki je namenila 
za omenjeno investicijo skoraj cel dvoletni 
proračun KS, vsa amortizacijska sredstva 
ter ves rezervni sklad od upravljanja z 
vodovodom. Obnovitvena dela potekajo 
tudi na dveh vodnih objektih. Želimo piti 
dobro nanoško vodo, zato so vsi napori in 
sredstva, ki vlagamo v omenjene objekte, 
nujno potrebni. Krajani Razdrtega smo ve-
seli in ponosni, da lahko tudi obiskovalci 
Nanosa spoznavajo kvaliteto naše pitne 
vode, saj jo na tako imenovani turistični 
točki pod Nanosom skoraj vsi z veseljem 
pijejo ter celo točijo za domov.
Stane Vidmar: V tekočem letu je v naši 
KS prva in glavna naloga dokončanje 
poslovilnega objekta. Izgradnja le tega je 
potekala po načrtu in skupaj z občino nam 
je uspelo, da bo po slabih dveh letih otvor-
itev poslovilnega objekta v soboto, 13. 9. 
ob 18. uri. Da nam je to uspelo, se moram 
zahvaliti Občini Postojna, g. županu 
Jerneju Verbiču kakor tudi podžupanu 

in poslancu državnega zbora g. Zvonetu 
Černaču in seveda vsem izvajalcem del. 
Moram dodati, da smo v tem letu ure-
dili tudi del pokopališkega zidu, popravili 
nekaj poljskih poti in kar nekaj kanalizaci-
jskih jaškov za meteorne vode. 

Kakšni pa so vaši načrti za bližnjo pri-
hodnost? Katere investicije in projekte 
načrtujete v vaši KS?
Rudolf Blažek: Vzporedno z omenjeno 
investicijo ter sanacijo vodnih objektov 
želimo v KS Razdrto v bodoče svoje delo-
vanje usmeriti v čistilno napravo. Ponosni 
smo, da smo vse dosedanje investicije 
zaključili uspešno ter dokazali, da smo 
vredni pomoči in zaupanja za hitrejši in 
učinkovitejši razvoj naše KS.  V naši KS pa 
smo še posebno veseli zaradi večanja mla-
dih družin ter številnih otroških vozičkov, 
ki pomenijo, da ima naša urejena vas svetlo 
prihodnost.
Stane Vidmar: Naši načrti so kar smeli, saj 
želimo  v prihodnjih letih urediti čistilno 
napravo, v načrtu pa imamo tudi ureditev 
kanalizacije, cest, pločnikov in kabelskega 
omrežja. Dokončati moramo še preostali 
del pokopališkega zidu pa še nekaj drugih 
manjših investicij nas čaka. Zavedamo 
se, da bojo dela potekala postopoma in da 
bomo to ob pomoči občine tudi uspeli.

Karolina Simčič

Poslovilni objekt StudenoVodohram Razdrto
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Pri nas doma
Krajevna skupnost Veliko Ubeljsko

Krajevna skupnost Veliko Ubeljsko ob-
sega vasi Veliko Ubeljsko, Malo Ubeljsko, 
Brezje pod Nanosom in Strane, skupaj pa 
šteje 250 ljudi. Čeprav po številu ni velika, 
pa je krajevna skupnost zelo aktivna in de-
javna. Lansko leto je bila po dveh letih ob-
novitvenih del prenovljena stavba nekdan-
je šole, kjer je sedaj urejen Kulturni dom. 
V prenovljeni stavbi imajo prostore tudi 
gasilci, ki bodo prav v letošnjem letu do-

bili novo gasilsko vozilo, vredno približno 
130.000 evrov. Tu ima svoje prostore tudi 
Planinsko društvo Postojna. 
V novem Kulturnem domu je krajanom na 
voljo dvorana, del doma pa je urejen tudi 
v razstavni prostor, kjer so trenutno na 
ogled fotografije, ki prikazujejo utrinke iz 
življenja vseh štirih vasi v preteklem sto-
letju. V stavbi ima svojo pisarno Društvo 
Tisa Nanos, urejena je tudi e-točka. Kot tak 
je nov Kulturni dom pravo srce krajevne 
skupnosti, saj združuje različne dejavnosti 
in ponuja prostor kulturnemu ustvarjanju.
Predsednik krajevne skupnosti Boštjan 
Stegel poudarja tudi, da so v lanskem in 
letošnjem letu urejali tudi komunalno in-
frastrukturo, prenovili so del lokalne ceste 
proti vasi Brezje, urejali poljske poti in 
druge javne površine, sodelovali pri širitvi 
vodovodnega in električnega omrežja v 
zaselku Tri hiše, skupaj z občino so uredili  
površino za Kulturnim domom. 
Verjetno največ dela in težav v zadnjih 
letih povzroča plaz nad vasjo Strane. Že 
pred dvema letoma se je pričela obsežna  
sanacija. Z investicijo, vredno približno 

80.000 evrov, je skozi vas urejen odvod 
vode, ki omogoča tudi priključitve novih 
drenažnih sistemov in kanalov za odva-
janje površinskih in meteornih vod, ure-
jeno je bilo tudi cestišče v središču vasi. 
V lanskem letu se je na severni strani vasi 
nadaljevalo urejanje hudournika, vgraditev 
drenaže za najbolj ogroženo stanovanjsko 
hišo in nadaljevanje raziskav po celotnem 
območju plaza, za kar je bilo porabljenih 

150.000 evrov. V letošnjem letu je bilo za 
nadaljnjo sanacijo zagotovljenih 300.000 
evrov državnih sredstev. Prva večja dela 
na terenu naj bi se pričela pozno jeseni 

oziroma v začetku prihodnjega leta. Ve-
liko problemov pri projektiranju in sanaciji 
predstavlja tudi dejstvo, da je plaz na neka-
terih predelih globok tudi do osem metrov. 
Za popolno sanacijo bi bilo potrebno v 
prihodnjih letih zagotoviti še bistveno več 
sredstev, ki bi omogočila izgradnjo dveh 
pilotnih sten, kar pa naj bi bilo zagotov-
ljeno skozi državni proračun. 
Sicer pa je v načrtu za prihodnost ureditev 
mrliške vežice do leta 2010, prav tako pa 
naj bil v tem času obnovili tudi igrišče na 
Velikem Ubeljskem. Dela potekajo tudi na 
župnišču na Velikem Ubeljskem, ki dobiva 
novo fasado, okna ,ostrešje in streho.  
V občini in širše je ta del občine poznan 
predvsem po tradicionalni prireditvi Krom-
pirjeva noč, ki je bila letos organizirana že 
tridesetič. Prireditev, ki vsako leto privabi 
veliko množico obiskovalcev, se vseskozi 
razvija in postaja vedno boljša. V tem se 
prepletata zagnanost domačinov in pester 
program, ki vsako leto poskrbita, da je 
doživetje zanimivo in nepozabno. Prired-
itev organizirajo skupaj vse štiri vas, ki 
tvorijo krajevno skupnost, ter vas Mala 
Brda. 
Poleg zabave, prireditev ponuja tudi obilico 
krompirja, po katerem je dobila ime. Vsako 
leto obiskovalce pogostijo z različno prip-
ravljenim krompirjem. Prav v letošnjem 
letu je imela prireditev še poseben vsebin-
ski pomen, saj so Združeni narodi letošnje 
leto razglasili za leto krompirja. Vsako leto 
je v okviru prireditve organizirano tudi tek-
movanje za najtežji krompir, prav letošnji 
zmagovalec pa je bil eden najtežjih, odkar 
tekmovanje obstaja. Zmagoviti krompir je 
tehtal kar 1793 gramov.

Sergeja Kariž

Kulturni dom Veliko Ubeljsko

Krompirjeva noč
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Od zrnja do domačega kruha

Na deveti etnološki prireditvi Gozdar – kmet, nekoč 
in danes, ki je potekala 3. avgusta 2008 na Belskem, je 
Turistično društvo Pudgura uresničilo idejo predsednika 
društva Staneta Vidmarja in osrednjo vlogo namenilo peki 
svežega domačega kruha. Pod kozolcem so morali na-
jprej s cepci omlatiti nekaj požetih snopov žita, ga zmleti 
v ročnem mlinu, zamesiti skupaj z ostalimi sestavinami 
za kruh in speči v domači krušni peči. Kmalu je zadišalo 
po toplem kruhu, kuharice iz Pudgurskega turističnega 
društva so v tem času skuhale tudi joto in polento, ki so 
jo zabelile z ocvirki, obiskovalcem pa so postregli tudi 
z zeljem, sirom, sladicami in ostalimi dobrotami. Pridni 
čebelarji so na svojih stojnicah ponujali sladek med, poleg 
kmetov so se predstavili tudi gozdarji, ki so na ogled post-
avili številna orodja, potrebna za delo v gozdu, med njimi 
tudi tista, ki so bila v rabi nekoč, in tista, s katerimi danes 
opravljajo gozdarska dela.                     

LF

Najlepša je Postojna 

Postojna mora kot turistično 
mesto skrbeti, da je podoba 
kraja čista in lepo urejena. 
Slednje ji zelo dobro us-
peva, kar so potrdili tudi 
poslušalci Radia 94 in 
NTR, ki so občino Postoj-
na, med šestimi občinami 
v Notranjsko-kraški regiji, 

izbrali za najlepše hortikul-
turno mesto, še posebej pa 
izstopa lepo urejena okoli-
ca občinske stavbe. Župan 
občine Postojna Jernej 
Verbič se je ob takšnem 
priznanju zahvalil. Izrazil 
je zadovoljstvo, da so tudi 
iz drugih občin glasovali za 
Postojno, še posebej zato, 

ker v občini potekajo 
številna gradbena dela, ki 
otežujejo ustrezno horti-
kulturno ureditev. 

Občina mora biti v po-
nos ne le občanom, pač 
pa tudi lepa dobrodošlica 
vsem ostalim, je še dodal 
župan.   LF 

Furmanska Postojna

V nedeljo, 13. julija 2008, je v Postojni 
potekal 17. tradicionalni Furmanski pra-
znik, ki ga je Turistično društvo Postojna 
organiziralo skupaj z Občino Postojna, 
Turizmom Kras in Društvom za gostin-
stvo in turizem. V dopoldanskih urah so 
obrtniki predstavili izdelavo furmanskih 
izdelkov, s stojnic pa je zadišalo tudi po 

kulinaričnih dobrotah, med katerimi je bil 
najbolj okusen, kot vedno, golaž postojn-
skega župana Jerneja Verbiča. Za dobro 
vzdušje na prizorišču so poskrbeli tekmo-
valci v igranju na diatonično harmoniko, 
člani Kinološkega društva Postojna, ki so 
s svojimi ljubljenčki prikazali dinamični 
agility, medtem ko so svoje jeklene ko-
njičke postavili na ogled člani Društva 
ljubiteljev starodobnih vozil iz Postojne. 
Na mestu pomembne furmanske posto-
janke se je tisti dan zvrstilo kar 10.000 
obiskovalcev iz vseh koncev Slovenije, 
ki niso želeli zamudili najbolj atraktiv-
nega dogajanja, ko se je skozi Postojno 
odpeljala povorka s približno tridesetimi 
furmanskimi skupinami. Slednje je kot 
najbolj znan tovornik na Pivškem vo-
dil Martin Krpan, prireditev v znamenju 

konj in njihove vprege pa se je nadalje-
vala v Parku pred Postojnsko jamo, kjer 
sta zbrane zabavala Nataša Tič Ralijan in 
Gašper Tič.  LF 

Novice

Župani so tudi tokrat kuhali golaž
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RAZSTAVA LIKOVNIH DEL LIDIJE OSTERC

Posebnost likovnih del v različnih lik-
ovnih tehnikah je predvsem v tem, da so 
bila javnosti predstavljena prvič, saj jih 
pred dvema letoma umrla slikarka za časa 
življenja  ni nikoli razstavljala. Razstava je 
bila postavljena na pobudo njene vnukin-
je, Ines Prosenc Osterc, ki je na ta način 
babičina likovna dela iztrgala pozabi in 

poskrbela, da je umetnica skozi svoje 
razstavljene likovne stvaritve zopet 
»zaživela«. 
Lidija Osterc je bila akademska slikarka, 
ki je večino svojega ustvarjalnega dela 
posvetila otroški ilustraciji. Objavljati 
je začela v šestdesetih letih prejšnjega 
stoletja in se s svojim značilnim 

slogom nesporno vpisala med 
najpomembnejše slovenske ilus-
tratorje.
Črne mandljaste oči, osebe, nari-
sane ali naslikane, kot bi prišle iz 
commedie dell’ arte, in čiste, ab-
straktne pokrajine so le del tega slo-
ga, a najbolj značilne. Ta slog je bil 
trden in tako rekoč nespremenjen v 
vsem njenem opusu. Prepoznaven je 
bil na samem začetku njenega slikar-
skega ustvarjanja in se je s časom le 
še utrjeval in razvijal. 

Na pričujoči razstavi prvič videna likovna 
dela Lidije Osterc so bila vsekakor zanimiv 
kulturni dogodek v poletni Postojni.

Silva Bajc

Kulturni dogodki

“POD LIPO” V SLAVINI
Tradicionalni koncert »Pod lipo«, ki ga že enajsto leto zapored na veliki šmaren prireja Kulturno društvo Slavina, je letos pr-
vikrat potekal »pod streho«, sicer v veliki dvorani slavinskega kulturnega doma, kamor so zaradi dežja prireditelji prestavili 
kulturni dogodek.

Nevihte z močnim dežjem so v petek, 15. avgusta, ko v Slavini 
še posebej praznujejo, saj je župnijska cerkev posvečena Mariji 
Vnebovzeti, preprečile izvedbo prireditve pred nekdanjo šolo, ki je 
v minulih letih po prizadevanju številnih krajanov, domačega kul-
turnega društva in Občine Postojna postala zgledno obnovljen kul-
turni dom. Sem so tradicionalno prireditev v zadnjih letih prestavili 
s prvotne lokacije, po kateri je tudi dobila ime – pred enajstimi leti 
se je torej vse začelo pod vaško lipo.
Čeprav bi se v lepem vremenu zbralo na prireditvi veliko več ljudi, pa 
je bila dvorana, ki sprejme 200 obiskovalcev, vseeno polna do zadnje-
ga sedeža. Po nagovoru župana Jerneja Verbiča je pevski program ob 

domači »Vokalni skupini Slavna« z Janezom Gostišo oblikovala še 
vokalna skupina štirih ljudskih pevk iz Ilirske Bistrice »Bistrške 
škuorke« , z ljudsko igro pa obarvale mlade članice Kulturnega 
društva Juršče. Kot vsako leto je tudi letos prireditev zaključila sk-
upna pesem vseh nastopajočih na prireditvi, vseh bivših pevcev slav-
inskih zborov ter godcev domačega kulturnega društva. 
Družabno srečanje po prireditvi je letos dež pregnal pod streho gasil-
skega doma; a hrane, pijače in glasbe za ples z ansamblom Akordi ni 

zmanjkalo do poznih avgustovskih ur.
Silva Bajc

Ines Prosenc Osterc

V  minulih dveh poletnih mesecih je bila v postojnski galeriji Epica na ogled razstava likovnih del akademske slikarke Lidije 
Osterc (1929-2006), ki je slovenski javnosti sicer poznana kot odlična ilustratorka, predvsem knjig za otroke.

Skupina “Bistrške škuorke”

Vokalna skupina Slavna z Janezom Gostišo
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Kulturni dogodki

Postojna bo letos že tretjič po vrsti gostila najuspešnejše gledališke predstave, ki so nastale v sezoni 2007-2008. Izbor 
je potekal spomladi po celi državi, selektor dramaturg Marko Bratuš pa je za »veliki finale« izbral osem predstav 
ljubiteljskih gledališč. Deveta se na festival uvršča neposredno kot zmagovalka VIZIJ 2008 – festivala mladinskih 
gledaliških skupin Slovenije, dve gostujoči predstavi pa sta v spremljevalnem delu festivala.
Žiriji, ki bo po ogledu devetih tekmovalnih predstav podelila matičke najboljšim, letos predseduje dramska igralka 
in dobitnica Borštnikovega prstana Jožica Avbelj.

47. Linhartovo srečanje - Festival gledaliških skupin Slovenije
Postojna, 25. - 27. september 2008

PROGRAM

četrtek, 25.9.2008
9.00 Jean Paul Sartre: ZAPRTA VRATA
 Kulturno društvo K Žirovnica

11.30 Slawomir Mrožek: NA ODPRTEM MORJU
 Gledališka skupina Studio A KD Pameče-Troblje

17.00 Tin Grabnar, Zoran Petrovič: POČITNICE?
 Gledališče Moment, KUD Moment Maribor 

19.30 OTVORITEV FESTIVALA
 Woody Allen: BOG
 Šentjakobsko gledališče Ljubljana

petek, 26.9.2008

10.00 Avtorski projekt (po Salmanu Rushdieju): HARUN   
 IN MORJE ZGODB 
 Gledališka šola Prve gimnazije Maribor

17.00 Avtorski projekt: SLOVENIJA OD     
 KOD LEPOTE TVOJE
 Grad Teater Trebnje

20.00 Pavel Golia: KULTURNA     
 PRIREDITEV V ČRNI MLAKI
 Gledališka skupina DPD Svoboda Žiri

sobota, 27.9.2008

10.00 Geroges Feydeau: GOSPOD LOVEC
 KUD Zarja Trnovlje

14.00 Anton Pavlovič Čehov: UTVA
 Gledališče GGNeNi, KD Teater Grosuplje

18.00 po romanu Zlatka Krilića: PREPOVEDANA VRATA  
 (spremljevalni program)
 Dramski studio Učilišta Zagrebačkog kazališta   
 mladih, Hrvaška

21.00 Bertold Brecht – Jozef Krasula:     
 MALOMEŠČANSKA SVATBA (spremljevalni   
 program)       
 Divadlo »A« in Divadlo Shanti, Prievidza, Slovaška  
 
ZAKLJUČEK FESTIVALA IN PODELITEV MATIČKOV
*  predstava je na festival uvrščena neposredno kot zma  
 govalna predstava Festivala VIZIJE – Festivala   
 mladinskih gledaliških skupin Slovenije 2008
**  predstava je v spremljevalnem programu

Organizator si pridržuje pravico do sprememb predvidenih ur 
predstav!

Lanski zmagovalci festivala: Gledališče Toneta 
Čufarja Jesenice s predstavo KRALJ ARTUR 
IN SVETI GRAL 

Organizatorja, Javni sklad RS za kulturne dejavnosti s svojo postojnsko območno izpostavo in Občina 
Postojna, prijazno vabita na ogled predstav. Vstopnine ni!
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Znameniti Erazmov viteški turnir je najbolj 
prepoznavna in privlačna srednjeveška 
prireditev v Slovenji, ki jo vsako leto 
obiščejo množice obiskovalcev. Letošnji 

turnir bi bil že 13. po vrsti, vendar je pri-
reditelje in sodelujoče na dan prireditve, 
27. julija 2008, zmotil nenaden dež. Na-
povedanih viteških spopadov konjenikov 
in mečevalcev gostujočih skupin iz Češke, 
Italije in Slovenije tako niso izvedli, saj je 
bilo spolzko zemljišče na prizorišču turnirja 
za viteško ježo konj in spopad konjenikov 
prenevarno, ker pod prizoriščem zija ne-

varen prepad. Kljub temu, da so prireditev 
uradno odpovedali, se je ob Predjamskem 
gradu zbralo preko 3.000 obiskovalcev z 
vseh koncev Slovenije in tujine. Zanje so iz-
peljali nekaj delčkov iz turnirja, obiskovalci 
pa so si množično ogledovali predvsem 
znameniti Predjamski grad in številne rus-
tikalne tržnice, na katerih so svoje izdelke 
razstavljali mojstri stare obrti. 
Zaradi odpovedanega osrednjega 
srednjeveškega dogajanja so se organiza-
torji iz Turizma Kras d. d. kasneje odločili, 
da se bodo obiskovalcem odkupili in s tem 
namenom popestrili vse avgustovske ne-
delje ter pred gradom Predjama prikazali 
nekaj viteških spopadov. Zaključek poletne 
sezone so nadgradili 31. avgusta 2008, ko 
je Erazem Predjamski na svoji srednjeveški 
pojedini končno lahko pogostil vso svojo 
grajsko gospodo, dame, viteze in konje-
nike. Vreme je bilo tokrat organizatorjem 
bolj naklonjeno, s čimer je bila zaključna 
srednjeveška prireditev tudi uspešno izve-
dena, na zaključnem Erazmovem turnirju se 
je namreč zbralo približno 1.000 obiskoval-
cev. Nekaj sto nastopajočih iz Slovenije je 
obiskovalcem pričaralo pristen srednjeveški 
dan, na prizorišče so ob zvoku fanfar prispeli 
slavnostni grajski gostje, vitezi, konjeniki in 

mečevalci. Vsem zbranim so se sprva pred-
stavili atraktivni italijanski zastavometalci, 
nato pa so na osrednji turnirski prostor pri-
jezdili vitezi konjeniki, ki so prikazali svoje 

spretnosti v metanju kopja, sekire, streljali 
z lokom, na koncu pa so se še spopadli z 
vitezom pešcem. Program je bil zelo pester, 
poskrbeli pa so tudi za otroške viteške igre 
in delavnice.

Lori Ferko

Zgodilo se je

Tudi za Erazma je po dežju posijalo sonce

Na Erazmov turnirski prostor so 
prvi slavnostno vkorakali atraktivni           
italijanski metalci zastav

Takole je grajska gospoda pozdravila 
viteza Erazma in zbrane obiskovalce
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Hotel Epicenter razpolaga s prostorno in veènamensko kongresno 
dvorano, ambientno in tehnièno dobro opremljeno za organizacijo 
razliènih druženj, med katerimi organiziramo tudi coffee break (kava, 
èaj, mineralna voda, sok ter prigrizek), poslovna kosila in veèerje. 
Kongresna dvorana sprejme veè kot 100 ljudi.

Restavracija Erasmus lahko vašim poslovnim partnerjem prièara 
srednjeveški èas, kjer prijazno osebje postreže z bogato in predvsem 
slastno srednjeveško pojedino.

V sklopu kongresne dejavnosti nudimo gostom aktivno zabavo na deset 
steznem bowlingu, igrišèu za mali nogomet in tenis, novo atraktivnost 
– plezalno stezo ter organiziran adrenalinski izlet, ki vam požene kri po 
žilah. 

Vabljeni v Epicenter Postojna,
kjer bo vaš poslovni partner dobil obèutek  pomembnosti!

Nudimo vam kakovostno organizacijo kongresa, 
seminarjev in poslovnih kosil,

vkljuèno z aktivno zabavo na bowlingu
ter nepozabnim doživetjem adrenalinskega izleta.

Informacije:
t: 05 700 22 00

e: epicenter@epicenter-on.net

Brezhibna organizacija in odlièni 
pogoji so narekovali, da Epicenter 
postane dober domaèin kongresa, 
seminarjev ter poslovnih in 
strokovnih sestankov za vsa 
podroèja sodobnih družb.

KONGRESNI TURIZEM
EPICENTER

E P I C E N T E R

www.epicenter-on.net
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Zgodilo se je
 12. Zmaj ‘ma mlade

Poletni kulturni festival Zmaj ‘ma mlade je 
letos že dvanajsto sezono polnil počitniške 
dneve v Postojni. Festival vsako leto orga-
nizira Zveza društev Mladinski center Pos-
tojna, pod pokroviteljstvom Občine Pos-
tojna in Kluba študentov občin Postojna in 
Pivka, prireditev pa podprejo tudi nekateri 
generalni pokrovitelji in drugi sponzorji. 
Prvi začetki festivala segajo v leto 1997, 
ko so prostovoljci iz Mladinskega centra 
Postojna skušali sprva popestriti postojn-
ski utrip z dvodnevnim dogajanjem ob 
koncu poletja. Naslednje leto so skušali 
prireditve kulturno nadgraditi, zato so 
pričeli s premišljenim oblikovanjem pro-
grama. Takšen enomesečni festival, kot je 
na sporedu sedaj, ko lahko skoraj vsak dan 
(od 5. do 30.) avgusta obiskovalci uživajo 
v različnih, večinoma brezplačnih priredit-

vah, pa so prvič pripravili šele v letu 2001. 
Zmaj ‘ma mlade so zasnovali tako, da je 
sestavljen iz različnih dogodkov in da za-
dovoljuje različne okuse posameznikov. 
Torki so zato namenjeni za šove, srede za 
ljubitelje etno in jazz glasbe, ob četrtkih 
pripravijo različne gledališke predstave, 
ob koncu tedna pa se lahko obiskovalci 
udeležijo rock koncertov in se športno 
udejstvujejo. Dodatno so sklop prireditev 
obogatili leta 2002, ko so uvedli še vsako-
letni gala koncert na ploščadi pri Postojn-
ski jami. V okviru njihovega programa na-
daljujejo tudi s celoletnimi delavnicami za 
otroke in različnimi razstavami. 
Avgustovske prireditve se odvijajo na 
različnih prizoriščih, in sicer v atriju 
Inštituta za raziskovanje krasa, v prostorih 
Mladinskega centra Postojna in športnem 

parku, medtem ko se glavna prireditev 
odvija na glavnem Titovem trgu. Izjemoma 
je letošnja otvoritev 12. festivala Zmaj ‘ma 
mlade potekala na parkirišču pred centrom 
Primorka, kjer so postavili glavni oder, saj 
se na Titovem trgu izvajajo gradbena dela. 
5. avgusta 2008 se je tako pričel že 12. Zm-
ajev festival in kot se za prvi dan spodobi, 
so organizatorji razrezali tradicionalno 
zmajevo torto, obenem je zbrane pozdravil 
vodja festivala Jernej Milharčič, nato pa 
sta člana akrobatske skupine Trupa aduta 
s pravim cirkuškim podvigom razvila fes-
tivalsko zastavo. Udeležence letošnje prve 
prireditve je pozdravil tudi župan občine 
Postojna Jernej Verbič, nakar so oder 
zasedli tolkalci Banda Berimbau iz Italije, 
ki so izvajali nadvse zanimive afro-brazil-
ske ritme, sambo in afro ritme. V nasledn-
jih dnevih se je zvrstilo petdeset različnih 
dogodkov, med njimi trinajst koncertov, 
ustvarjalne delavnice, otročarije, gledališke 
predstave, športne igre in literarni natečaj, 
vsi pa so popestrili dogajanje v središču 
mesta in poživili poletni utrip Postojne. 

Lori Ferko

Kolesarjenje po poteh Erazma Predjamskega
V soboto 6. septembra ob 14. uri se je v 
organizaciji Krajevne skupnosti Bukovje 
zgodilo 2. Kolesarjenje po poteh Erazma 
Predjamskega. Sodelujoči, teh je bilo 43, 
so se s kolesi odpravili po dveh različnih 
trasah. Prva je bila namenjena rekreativnim 
kolesarjem s cestnimi kolesi. Po tej so se 
sodelujoči odpravili od Belskega, proti 

Erazmu, Bukovju in Predjami, od tam pa 
nazaj v Bukovje, čez Gorenje v Belsko in 
do končnega cilja v Ribnik. Dolžina proge, 
ki je v celoti asfaltirana, je bila 8 km.
Druga proga, v dolžini 50 km, pa v 
začetku sledi prvi, potem pa se preseli na 
makadamske in gozdne poti. Ta je bila 
namenjena bolj veščim kolesarjem z večjo 
mero telesne kondicije, potrebno pa je bilo 
gorsko kolo.
Na daljši progi z večjim tekmovalnim 
nabojem se je najbolje odrezal Klemen 
Šimovec iz Medvod, ki je za progo 
potreboval 1 uro in dobrih 48 minut. 
Dogodek pa je imel predvsem družaben 
značaj, zato bodo številke kmalu utonile v 
pozabo.

Boštjan Udovič
Najboljši trije v kategoriji do 18 let (z 
leve: Poljšak Jaka, zmagovalec Šimovec 
Klemen in Čič Matic)

Otročarije, Lutkovni oder Kostanjevica QQ

Z razstave del uporabnikov VDC Postojna
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 Družabne igre 

Žoge

 Družabne igre 

Žoge
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Zgodovinski kotiček

ZAKAJ IMA KROMPIR TAKO POSEBNO MESTO
Mesec avgust že tradicionalno med drugim prinaša tudi Krompir-
jevo noč na Velikem Ubeljskem. Prireditev z dolgo „zgodovino” je 
posvečena enemu najpomembnejših delov naše prehrane. Čeprav 
je v današnjih časih krompir sestavni del kuhinje slehernega gos-
podinjstva, pa je v Evropo prišel dokaj pozno. Na Staro celino so 
ga prinesli iz Južne Amerike, iz okolice Čila in Peruja. Svojo pot 
po Evropi je pričel ob zahodnih obalah celine in se postopoma širil 
v notranjost. 
V začetku ga niso uporabljali za prehrano, ampak je, zanimivo, 
postal okrasna rastlina, šele kasneje so ga začeli uporabljati za 
krmo živali. A preteči je moralo še kar nekaj časa, da se je človek 
opogumil in poskusil gomolj, ki je pri celotni rastlini edini užiten. 
Današnje slovenske dežele je dosegel v času vladanja Marije Ter-
ezije, ki je prav v krompirju videla možnost za izboljšanje preh-
rane prebivalstva. Čeprav je prebivalstvo velikokrat pestila lakota, 
se je v začetku novi poljščini trmasto upiralo, pa čeprav je krompir 
v Evropi bistveno zaznamoval preskrbo z živili, kar je posledično 
pomenilo, da se je število prebivalstva začelo dvigovati.  Ko so 
ljudje krompir enkrat sprejeli v svojo kuhinjo, 
je postal nepogrešljiv del prehrane. Začel je 
nadomeščati kruh, se tem pa je veliko pripom-
ogel k temu, da je bilo lahkote manj. Preprosti 
ljudje so krompir praviloma jedli vsaj enkrat na 
dan, velikokrat pa je sestavljal kar vse obroke. 
Načinov priprave je bilo, tako kot danes, to-
liko, da jih je skoraj nemogoče prešteti, razli-
kujejo se tako po geografski legi kot tudi po 
premožnosti kuharja. 

Kako pomemben je krompir postal v prehrani ljudi, na krut način 
izpričuje tudi velika lakota na Irskem, ki je izbruhnila leta 1845 in 
je trajala na nekaterih področjih države vse do leta 1852. Povod za 
lakoto je bilo prav dejstvo, da je krompir napadla bolezen, kar je 
povzročilo lakoto, ki je po nekaterih podatkih zahtevala kar mili-
jon smrtnih žrtev, prav toliko ljudi pa je po ocenah tudi zapustilo 
Irsko ter se v boju za preživetje odpravilo v svet. Število prebival-
stva se je zmanjšalo za skoraj četrtino.
Vsak ima svoj priljubljen način priprave krompirja, pa vendar v 
taki ali drugačni obliki ostaja sestavni del naših jedilnikov. Naj 
bo pražen ali cvrt, kuhan ali dopolnjen z nečim drugim, že več 
kot dvesto let bistveno oblikuje naše prehranjevanje in ponuja 
vsakemu svoje. Morda je prav poseben tisti, ki je sveže pečen ta-
koj potem, ko ga vzamemo iz zemlje. Morda le kot nagrada po 
napornem delu ali pa preprosto poslastica, ki jo še obogati nekaj 
masla ali pa rezina pršuta.
 Sergeja Kariž

Ob tradicionalni  30. Krompir-
jevi noči so na  Velikem Ubelj-
skem odkrili spomenik krom-
pirju z napisom 
»IMAMO SREČO - IMAMO 
KROMPIR«.
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Razvedrilo
Nagradna križanka

Sudoku Za najmlajše

Geslo nagradne križanke na 
osenčenih poljih ter svoj naslov 
pošljite na dopisnicah na naslov: 
Glasilo Postojna 1909,  
Ljubljanska cesta 4,
6230 Postojna,
najkasneje do 30. septembra 2008.

Med pravilni rešitvami bomo 
izžrebali tri nagrajence, ki jim 
praktične nagrade podarja EPIC  
NEPREMIČNINE d.o.o.

1. nagrada
2 x kosilo v restavraciji Erasmus 

2. nagrada
2 x obisk savne v wellnessu Epicenter

3. nagrada
1 ura bowlinga

Pravilno rešeno geslo
prejšnje križanke:
POSTOJNSKA PLAŽA

Izžrebani nagrajenci so:
1. nagrada: Urša Krašna, Postojna
2. nagrada: Irena Likon Matuš, Postojna
3. nagrada: Lidija Marija Ivančič, 
     Postojna

Nagrade bodo nagrajenci prejeli po pošti.

Zgornjo pobarvanko nam je poslala                                              
6 letna Lara Kikovič. Vabimo naše najmlajše bralce, da nam pošljejo svoje 

izdelke: pobarvanke, risbice ali fotografije izdelkov. V 
vsaki številki bomo objavili najbolj izvirne.
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